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District Governor Message, February 2018  
 

Dear Fellow Rotarians, 
Rosa and I have visited most of the clubs in our District and at the beginning 

of February we will meet with the Rotarians in St. Martin Nord, St Maarten, 

St Barts, Anguilla and the E Club of the Caribbean and believe me, it has 

been an unbelievable experience. Meeting with Rotarians and Rotaractors 

and seeing the amazing projects we visited, made us proud of leading 

District 7020 as it works to Grow Stronger in Rotary to Serve Better and 

continues Making a Difference in our communities. 

 

The month of February emphasizes Peace and Conflict Resolutions and as 

we go through the District, many Clubs are doing projects that address the underlying causes of conflict, including 

poverty, lack of access to education, and unequal distribution of resources.   

 

Rotary members are tackling this issue through projects that improve schools, give vocational training to high risk 

youth groups which would otherwise not have a chance to learn a skill.   We visited clubs where Rotarians and 

Rotaractors together organized a Peace and Conflict Resolution Seminar. They aimed to educate young men and 

women and create an awareness that they are in control of their own lives by making good choices allowing them 

to deal with situations that can become a conflict. Micro Credit is being used by clubs to help in Community 

Development and giving hope. We participated in the hand painting of a Peace Wall in Negril where Both Rosa 

and I left our hand prints among all the others as part of this beautiful and meaningful wall. Peace Gardens are 

something that not only beautify our communities but provide a green and peaceful areas in which to meet. A 

Soup Kitchen and meal distributions that we saw impressed us. Without a meal, children can become volatile. 

Assuring at least a one meal gives PEACE. 

 

We saw poor communities that are getting access to water for the first time with wells, rain catchment water. This, 

along with the addition of Sawyer Filtration systems, purify the water and avoid disease thanks to our Rotarians.  

Although the Areas of Focus emphasise different areas of need, acting where the need is seen, all of these projects 

contribute to the prevention of conflict when coping with difficulties faced by many. 

 

Efforts in raising the self esteem and confidence of children are undertaken in many ways which improve their 

living conditions. Providing adequate food, sanitation, an education, vocational training where possible, teacher 

training seminars are all part of preventing conflict. 

 

After the passage of Hurricanes Irma and Maria, Rotarians in the islands affected did not hesitate to help the 

shelters by providing food, clothing, water and water filters as well as repairing roofs, finding legal advocacy, and 

counseling. Despite the fact that many of these Rotarians had themselves lost their roofs and belongings. 

 

These are some of the many ways our Rotarians are already taking action in Peace and Conflict Resolution 

throughout our District 7020 and this month let us continue and do more to make an even bigger impact while we 

continue to Make a Difference. 

 

I am proud to Lead Leaders who constantly show Service Above Self to Change Lives of people they do not know 

and make changes in our communities that only Rotarians are willing to undertake. 

 

A famous artist said: ”When the power of love overcomes the love of power, the world will know “PEACE” 

 

J.M. Robert Léger 

District Governor 2017-2018

 

 



 

District Governor Message, February 2018  

Chers amis Rotariens,  
Rosa et moi avons visité la plupart des clubs de notre District et au début de février, nous rencontrerons les 

Rotariens de St. Martin Nord, Sint Maarten, St Bart, Anguilla et le E Club de la Caraïbe et croyez-moi, cela a été 

une expérience incroyable. Rencontrer des Rotariens et des Rotaractiens et voir les incroyables projets que nous 

avons visités nous a rendus fiers de diriger le District 7020 alors qu'il travaille pour Se Renforcer au Rotary Pour 

Mieux Servir et continuer à faire la différence dans nos communautés. 

 

Le mois de février met l'accent sur la Paix et Prévention/Résolution des Conflits et, à mesure que nous avons visité 

le District, de nombreux Clubs mènent des projets qui s'attaquent aux causes profondes des conflits, notamment la 

pauvreté, le manque d'accès à l'éducation et une distribution inégale des ressources. 

 

Les membres du Rotary s'attaquent à ce problème par le biais de projets qui améliorent les écoles et dispensent 

une formation professionnelle aux groupes de jeunes à haut risque qui, autrement, n'auraient pas la chance 

d'acquérir une compétence. Nous avons visité des clubs où Rotariens et Rotaractiens ont organisé ensemble un 

séminaire sur la Paix et Prévention/Résolution des Conflits. Ils visaient à éduquer les jeunes hommes et les jeunes 

femmes et à leur faire prendre conscience qu'ils maîtrisent leur propre vie en faisant de bons choix leur permettant 

de faire face à des situations pouvant devenir conflictuelles. Le microcrédit est utilisé par les clubs pour aider au 

développement communautaire et donner de l'espoir. Nous avons participé à la peinture d'un Mur de la Paix à 

Negril où Rosa et moi avons laissé les empreintes de nos mains parmi toutes les autres dans le cadre de ce mur 

magnifique et significatif. Les jardins de la paix sont quelque chose qui non seulement embellissent nos 

communautés, mais fournissent également des espaces verts et paisibles pour se rencontrer. Une cuisine pour 

distribution de soupe et repas que nous avons vue nous a impressionnés. Sans repas, les enfants peuvent devenir 

instables. Assurer au moins un repas donne la PAIX. 

 

Nous avons vu des communautés pauvres qui ont accès à l'eau pour la première fois avec des puits et le captage 

d’eau de pluie. Ceci, grâce à nos Rotariens, avec l'ajout de systèmes de filtration Sawyer, pour purifier l'eau et 

éviter les maladies. Bien que les Axes Stratégiques mettent l'accent sur différents besoins, en agissant là où le 

besoin est perçu, tous ces projets contribuent à la prévention des conflits en faisant face aux difficultés rencontrées 

par beaucoup. 

 

Les efforts visant à accroître l'estime de soi et la confiance des enfants sont entrepris de diverses manières ce qui 

améliorent leurs conditions de vie. Fournir une nourriture adéquate, l'assainissement, une éducation, une formation 

professionnelle si possible, des séminaires de formation des enseignants font tous partie de la prévention des 

conflits. 

 

Après le passage des ouragans Irma et Maria, les Rotariens des îles touchées n'ont pas hésité à aider les lieux de 

refuge en fournissant de la nourriture, des vêtements, de l'eau et des filtres à eau, en réparant les toits, leur offrant 

aussi des conseillers juridiques. Malgré le fait que beaucoup de ces Rotariens ont eux-mêmes perdu leurs toits et 

leurs biens. 

 

Ce sont quelques-unes des nombreuses façons dont nos Rotariens agissent déjà pour la Paix et 

Prévention/Résolution des Conflits dans notre district 7020 et ce mois-ci, continuons et faisons plus pour avoir un 

impact encore plus grand tout en continuant à avoir Un Impact Réel. 

 

Je suis fier de diriger des Leaders qui régulièrement agissent par Servir d’Abord pour changer la vie de personnes 

qu'ils ne connaissent pas et apporter des changements dans nos communautés que seuls les Rotariens sont prêts à 

entreprendre. 

 

Un artiste célèbre a dit: "Quand le pouvoir de l'amour vaincra l'amour du pouvoir, le monde connaîtra la PAIX" 

J.M. Robert Léger 

District Governor 2017-2018



 

RYLA JAMAICA 2018-Kingston 
Rotary Youth Leadership Awards (RYLA) is a leadership program coordinated by Rotary Clubs. It was a 

productive, fun-filled and engaging experience for Rotary youths in Jamaica.  A day of youth empowerment, 

leadership training and fellowship.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

HANWASH 

 

The Memorandum of Understanding on WASH, the 

initiative to provide clean water and sanitation to all 

Haitians, was signed in English and French. Haitian 

Prime Minister Dr. Jack Guy Lafontant welcomed and 

gave support to the Rotary District 7020's HANWASH 

initiative. 
 

 
 
 

 
 
 
 
 



 

 
 
 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 



 

 

 

 

 

 

 
From L to R: PDG Jeremy Hurst, 
DG Robert Leger, Haiti Task 
Force Chair Claude Surena, Haiti 
Prime Minister Dr. Jack Guy 
Lafontant, AG Jean Baptiste 
Brown.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

International Convention- San Diego!  
 

D7020 was well represented in San Diego! 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

SPOTLIGHT ON…. 

THE ROTARY CLUB OF KINGSTON! 
 

Homes 4 the Homeless 
The Rotary Club of Kingston is passionate about “Making a Difference” and partnered with 

Food For The Poor – Jamaica’s largest charity organization, to rekindle the hope of the less 

fortunate by “Changing Lives ~ Restoring Families” in constructing 4 “Homes for the 

Homeless” as the Major Humanitarian Project for 2017/18 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

DG TRAVELS…. 

 

District Governor Robert Leger is currently in…. 

Saint Maarten! 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

RLI BAHAMAS 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

CONGRATULATIONS!  

 

Congratulations to Past Assistant Governor 

Charles Sealy from the Rotary Club of South 

East Nassau on his selection as District 

Governor for Rotary District 7020 for the year 

2020-2021! 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

DON’T FORGET!!!! 
 

Haiti Conference 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 



 

We have to support our very own 

RIPE Barry at the Toronto 

Convention!  
 

 
 

 

 

 

 

 


